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Milí čtenáři Kobylístku
Toto číslo vychází poslední den velikonoč-
ního oktávu, v neděli Božího Milosrdenství. 
Bůh má milé, milující, štědré, odpouštějící 
srdce. Chci vám všem popřát velikonoční 
radost. Tedy radost z  toho, že Ježíš zabitý 
vstal z mrtvých a žije. A přál bych každému, 
aby měl na tomto vzkříšení spoluúčast. Jsem 
si jistý, že každý z nás najde ve svém životě 
něco, co skomírá, nebo dokonce už zemřelo. 
Mohou to být vzájemné vztahy. Mezi man-
žely. Mezi rodiči a  dětmi. Už jsme nad tím 
možná zlomili hůl, smířili se s tím, že vztah 
je mrtvý. Nebo že je tak špatný, že zbytek ži-
vota nám bude na obtíž. Kristus říká, já jsem 
vzkříšení a  život, kdo věří ve  mne, i  kdyby 
umřel, bude žít. On má skutečně moc vzkří-
sit i to, co už jsme prohlásili za mrtvé. Něko-
mu z nás možná odumřel vztah k modlitbě, 
k  četbě Božího slova, ke  svátosti smíře-
ní, k  eucharistii. Možná si říkáme, to už je 
léta mrtvé, s  tím se nedá nic dělat. Lazar 
byl v hrobě 4 dny, Ježíš od pátku do neděle. 
Kristus může vzkřísit i  to, co je mrtvé rok, 
10 let, 50 let! Bůh Milosrdný vyhlašuje ka-
ždý rok amnestii, každé Velikonoce, každý 
den, každou chvíli. Nenechme ho čekat. 
Jemu nevadí, že jsme slabí, hříšní, že celý ži-
vot opakujeme stále stejné hříchy. To, co ho 
mrzí, je, že v něho nevěříme, že s ním nepočí-
táme, že po něm netoužíme, že o jeho pomoc 
a odpuštění nestojíme. Že nevěříme v život 
věčný. Problém nastává, když si své hříchy 

začneme hýčkat, když si z nich uděláme své 
domácí mazlíčky. A on čeká a čeká, i když by 
si naši úctu a poslušnost mohl vynutit svojí 
mocí. On ale touží po našem svobodném roz-
hodnutí. Stále znovu nám říká: Lazare, vyjdi 
z hrobu! 
Zakončím citátem z  listu Korinťanům: 
V Kristu Bůh usmířil svět se sebou. Nepočítá 
lidem jejich provinění a  nám uložil zvěsto-
vat toto smíření. Jsme tedy posly Kristovými, 
Bůh vám domlouvá našimi ústy; na  místě 
Kristově vás prosíme: dejte se smířit s  Bo-
hem. (2Kor 5, 19-20)
Všem vám žehnám.

P. Martin Hobza

Proces Areál 
– stavíme až za rok

Na začátku měsíce dubna bych se s vámi 
rád podělil o  několik aktualit z  proce-
su Areál - plánů na  přestavbu vchodu 
do domu a nástavby na terase.
Na  prvním místě bych rád poděkoval 
za  vaši podporu: dvě účelové sbírky, kte-
ré v kostele proběhly, přinesly každá více 
než 100 tis. Kč. Ze strany vás farníků to 
vidíme jako jasný signál, že projekt pod-
porujete. K  této částce lze přičíst dalších 
téměř 600 tis., které se doposud sešly 
na  sbírkovém účtu vedeném střediskem 
mládeže a ve sbírkových pokladnách. Tyto 
prostředky pocházejí z  darů a  výtěžku 
benefičních koncertů. (Velký dík hlavní 
organizátorce Evě Špačkové!) Po  prvním 
čtvrtroce sbírání prostředků tak máme 
naději, že spolu s prostředky přislíbenými 
Salesiánskou provincií Praha a Místní ko-
munitou salesiánů (celkem 10 mil Kč) se 
nám podaří pokrýt celkové náklady bez 
nutnosti zadlužování.
Kdy se začne stavět? Od  začátku roku 
máme na stavebním úřadě podanou žádost 
o stavební povolení. Bohužel do dnešního 
dne (28.3.) jsme nedostali žádné vyjádření. 
A protože čas letí a pro jednání s realizač-
ní firmou a pro koordinaci prací v domě je 
nutný dostatečný předstih, rozhodli jsme 
se, že realizaci stavby odložíme na  rok 
2019. Hlavní část prací totiž chceme reali-
zovat v období červen - říjen, abychom co 
nejméně omezili programy během školní-
ho roku. 

Ještě jednou děkuji za  vaše modlitby, 
hmotnou i nehmotnou podporu a zpětnou 
vazbu, kterou od vás dostáváme.

P. Václav Jiráček

Kdo povede sportovní kroužky?
– Středisko hledá zaměstnance 

Do týmu pedagogů pracujících ve středisku 
hledáme člověka, který má rád sporty (pře-
devším fotbal, florbal a hokejbal) a chce být 
trenérem a kamarádem pro děti, které k nám 
chodí. Nabízíme práci na  0,5 - 1,0 úvazku. 
Jeho hlavní náplní bude koordinace sportov-
ních aktivit, vedení sportovních kroužků, 
organizování turnajů a přímá práce v orato-
ři a  víkendové a  prázdninové akce. Těchto 
aktivit se hojně účastní děti farníků, proto 
by bylo výhodné, kdyby to byl člověk, který 
s farností žije. Více informací na webu stre-
diskokobylisy.cz nebo na vývěsce v kostele.

P. Václav Jiráček

Konkurz na květináře

Hledáme pro náš kostel člověka nebo lidi, 
kteří by si vzali na starost květinovou výzdo-
bu během celého roku. Doposud to dělá paní 
kostelnice a  ráda by to někomu předala. 
Hlaste se u faráře. 

P. Martin Hobza

Připravme a prožijme Den 
Salesiánského centra 26. května 
oslava Panny Marie Pomocnice

Den Salesiánského centra letos připadá 
na 26. května. 
Je to den setkání farníků všech generací, ro-
dičů, dětí a pracovníků ze střediska, salesiá-
nů, salesiánek, spolupracovníků… 
Je to den Marie Pomocnice, kterou si tento 
den chceme zvlášť připomenout a bez níž by 
neexistovalo dílo Dona Boska ani kobyliské 
Salesiánské centrum. 

Telefonní číslo faráře
(případně jiného dostupného kněze):

283 029 165
Ačkoli je to pevná linka, 

bude k dispozici i mimo úřední hodiny, 
protože ji lze přesměrovat na mobil

Kancelář faráře 
hodiny pro veřejnost

 pondělí 14.00 – 18.00
 středa 9.00 – 12.00
 pátek 9.00 – 12.00

Místnost za recepcí salesiánského domu 
– lze přijít bez předchozí domluvy
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Je to den „Pod jednou střechou“ s mottem 
„Pane, kde bydlíš? Pojďte a uvidíte!“ (srov. Jan 
1,38)
Mezi tradiční body programu patří mše sva-
tá, růženec a májová pobožnost, dále turnaj 
ve  fotbale, dětské odpoledne a  grilování. 
Všechno ostatní je zcela na vás, podobně, jak 
tomu bylo loni na  slavnost svaté Terezičky. 
Po zkušenostech z loňska jsme se dohodli, že 
mše svatá bude už ve 12 hodin, ve 13 hodin 
pro všechny oběd, dopoledne fotbalový tur-
naj pro mladší, odpoledne pro starší. Od 13.30 
bude soutěž s  více stanovišti. Pro dospělé 
připraví Moraváci ochutnávku vín. V  16.30 
bude v kostele májová pobožnost. Prosíme 
všechny, kteří by rádi přispěli do programu 
a  obohatili ostatní - děti i  dospělé - tím, že 
se zapojí do  výše uvedených aktivit, anebo 
tím, že nabídnou aktivity nové: některé z vás 
už po  loňsku napadalo například malování 
na obličej, deskové hry u stolečků, pétanque, 
kroket, badminton, výstava… Mohl by se 
najít nějaký muzikant k  vínečku, domluvit 

zajímavá beseda apod. Také odkazuji na ini-
ciativu Salesiánský koláč zveřejněnou v  po-
sledním Kobylístku, kde organizátoři pro-
sí, aby se ti, kteří chtějí zapojit ruku k dílu, 
přihlásili do 10. dubna. Stejně tak přivítáme, 
kdyby se někdo chtěl ujmout přípravy májo-
vé pobožnosti, modlitby růžence přede mší 
apod. A byli bychom moc rádi, kdyby se našel 
někdo, kdo by tyto nové aktivity koordinoval 
a kdo by se mohl zúčastnit další společné do-
mluvy 25. dubna v 19..15 v místnosti Goldka. 
Styčnou osobou pro letošní Den Salesiánské-
ho centra je František Blaha. Nápady, návrhy, 
nabídky posílejte prosím do 15. dubna na ko-
bylisy@sdb.cz.
Plakátky a  informace s  přesnějším progra-
mem budou v  květnovém čísle Kobylístku. 
Prozatím si nezapomeňte tento termín po-
znamenat do svých osobních a rodinných ka-
lendářů. Všichni jste srdečně zváni! 
Děkuji a těším se na radost ze společně proži-
tého a společně připraveného dne.

P. František Blaha

ZPRÁVY Z FARNOSTI

Jarní bazar již od pondělka

Srdečně vás zveme na  tradiční farní akci! 
Děkujeme za  přátelskou atmosféru minu-
lých bazárků a  faře za  podporu. Těší nás 
praktický přínos bazárku a to, že se setkává-
me i za účelem pomoci. Tentokrát nabízíme 
novinku – možnost přinést věci již v pondělí 
navečer.

Termín: 9.,10. a 11.4. 2018
Příjem: pondělí 9.4., 17-20 hod.
 úterý 10.4., 8:30 – 13 a 14 – 18 hod.
Prodej: úterý 10.4., 14-18 hod.
  středa 11.4., 8:30 - 13 a 14 - 18 hod.
Kde: farní sál sv. Terezičky,
 Kobyliské náměstí 1

Příjem oblečení: Nově v  pondělí od  17 
do 20 h a v úterý během dne. Prosím zkont-
rolujte, že je oblečení vyprané a bez velkých 
vad. Pokud můžete, prosím pomozte nám 
s  roznášením a  tříděním věcí na  bazárku. 
Prosíme, noste jarní a  letní oděvy a  obuv! 
Oblečení pro dospělé prosíme max. 10 kusů.
Systém prodeje: Každou věc, kterou ne-
chcete věnovat charitě, označte svými iniciá-
lami – ne však jen prvními písmenky vašeho 
jména a příjmení, použijte první tři písmena 
příjmení a  dvě písmena jména, pořadovým 
číslem prodávaného oblečení a cenou. 
Příklad označení: Marie Nováková označí 
třetí prodávanou věc za 25 Kč tímto kódem: 
NOVMA/3/25. Napište si prosím seznam 
všech svých věcí předem! Tabulka pro se-
znam bude u  dětské nástěnky a  na  farním 
webu.

Dle svého rozhodnutí můžete část peněz 
získaných prodejem či některé kusy oble-
čení věnovat charitě. Výtěžek bude tento-
krát věnován salesiánskému středisku 
na  přestavbu vchodu s  novou recepcí. 
Zbylé oděvy poputují do charitního šatníku 
v Kolíně.

Bližší informace:
Štěpánka Syrová: 775 320 621, stepanka.sy-
rova@seznam.cz 
a Markéta Skalská: M.Skalska@seznam.cz 
Uvítáme dobrovolníky ochotné pomoci s or-
ganizací příjmu a prodeje!
Krásné skorojarní a jarní dny a po Velikono-
cích na viděnou!
Štěpánka Syrová a Markéta Skalská
Náš tip: k označení oděvů použijte cedulky i ba-
revné cca 3x3cm, vhodný je i barevný symbol 
na každé cedulce či použití barevného fixu.
Na  dražších kusech cedulky připevněte 
špendlíkem!

Štěpánka Syrová

Živý růženec

Setkání společenství živého růžence bude 
v pondělí 16. 4., 7. 5., 11. 6. po večerní boho-
službě. Na všechny se těší

Ludmila Růžičková
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ných pamětihodností. Trasy nebudou pomí-
jet sakrální stavby, ale tyto nebudou nutně 
pokaždé cílem. Za zážitky se bude putovat 
hromadnou dopravou všeho druhu, převáž-
ně však po vlastních. 
Solidní boty, oděv odpovídající počasí, dob-
rá nálada, sendviče a nápoje, které si sami 
ponesete, podmínkou. Lelkování v  pohos-
tinských zařízeních předpokládáno není. 
Společná modlitba v plánu. Nikdo k ní ne-
bude nucen. 
Přidat se může kdokoliv. Vezměte soused-
ku, kámoše z  práce, případně dorostence 
znuděného virtuálním prostředím sociál-
ních sítí. Děti dle vlastního uvážení. Každý, 
kdo většinu cesty vydrží bez remcání a ná-
řků šlapat cca 4-6 hodin / jedno putování, 
bude přijat opravdu srdečně. 

Za poutníky 
Perla Kuchtová, Anne-Laure Fantová

Kurz efektivního rodičovství

Od  12.4. 2018 každý čtvrtek od  18.30 
(celkem 7 setkání) v klubovně U Hrocha

V rámci kurzu efektivního (pozitivního) ro-
dičovství se rodiče scházejí, aby se sezná-
mili s  problematikou výchovy svých dětí, 
diskutovali o výchovných problémech a pod 
vedením zkušeného lektora si osvojili prak-
tické metody a techniky, získali tipy a pod-
něty pro výchovu svých dětí.
Kurz vede lektorka Rodinného centra Praha: 
Ing. Stáňa Hrušková, PhD.
Účastnický poplatek: 
1.500 Kč/osoba, 2.600 Kč/pár. 
V ceně jsou pracovní listy a další materiály.
Přihlašování: do 5. 4. 2018, 
tel.: 733 143 069 e-mail: 
blanka.malcova@strediskokobylisy.cz

Blanka Malcová

Večerní seminář pro rodiče
ST 18.4. od 18:30, klubovna U Hrocha: 
Jak zvládnout pubertu
Puberta je náročné období pro všechny zú-
častněné. Dozvíme se, co se děje s  psychi-
kou dospívajícího, jaké jsou jeho potřeby, co 
může přitom prožívat rodič a  samozřejmě 
také, jak se nejlépe domluvit!
Seminář vede lektorka Centra pro manžel-
ství a  rodinu Mgr.  Silvie Ročovská. Vstup-
né: 150 Kč. Zájemce prosíme o  přihlášení 
na blanka.malcova@strediskokobylisy.cz, 
tel.: 733 143 069. 

Blanka Malcová

Nabídka dopoledních seminářů 
Centra pro rodinu 
na období duben-květen 2018

V rámci úterních dopoledních seminářů pro-
běhnou v  období duben-květen následující 
setkání:

»  10. 4. Pavlína Trpkošová: Tvůrčí dílna pro 
rodiče s dětmi na téma „Život v půdě“

»  17. 4. Lucie Muchová: Hračky z filcu II.
»  24. 4. Pavla Nesládková: 
 „Když mateřství bolí“
»  15. 5. Zuzana Švrčková: 
 Háčkovaná kytička 
»  22. 5. Jindra Norková: Malování na textil
»  29. 5. Pavla Koucká: 
 „Nesnažme se o dokonalost“

Hlídání dětí je zajištěno a je v ceně seminá-
ře. Setkání proběhnou v  klubovnách U  Ša-
kala (přednášky) nebo U Beránka (tvoření), 
vždy od 9.30. Zájemce prosíme o přihlášení 
na eva.klimankova@strediskokobylisy.cz
nebo na tel.: 777 182 712 

Eva Klimánková

Volejbalový turnaj SDB
21.4. se na  hřištích oratoře (umělá tráva 
a  písek) uskuteční tradiční ekumenický 
volejbalový turnaj. V  šestičlenných druž-
stvech musí být nejméně dvě hráčky. Začá-
tek bude v 9.00, konec v cca 16 hod. Zapsat 
se můžete do  16.4. na  e-mailové adrese: li-
borcapla@seznam.cz  nebo osobně u  nás. 
K dispozici bude občerstvení. Pokud budou 
zájemci z řad dětí, mohou se přihlásit také. 
Hrát budeme o putovní pohár, zajímavé věc-
né i duchovní ceny a hlavně kvůli radosti ze 
hry a ze setkání se zajímavými lidmi;-)
Těší se na vás, 

Michal Svoboda a Libor Čapla

Večer chval

Aleluja! Ať chvála je Bohu vzdána Veliko-
noční radost lze vyjádřit mnoha způsoby 
- chválit Boha je jedním z nich. Přijměte pro-
to pozvání na večer chval v pondělí 9. dub-
na. Sejdeme se po večerní mši svaté, tj. asi 
v 19.20 v boční kapli kostela. Budeme zpívat,
společně číst žalm, rozjímat text z  Nového 
zákona a v  tichu i společné modlitbě vzdá-
vat chválu Bohu za to, že láska zvítězila nad 
smrtí. Přidáte se také?

Markéta Růžičková a kapela Kairos

Nedělní sváteční oratoř 
Dona Boska:
V neděli 8. dubna bychom rádi pozvali všech-
ny rodiny s dětmi do sváteční oratoře Dona 
Boska. V čase od 15-18 hodin se můžete těšit 
na volnou herní oratoř, horolozeckou stěnu, 
volejbal, hokejbal a mnoho dalších překva-
pení, při kterých zažijeme spoustu zábavy.

P. Ladislav Banďouch

Mateřská škola, 
Praha 8, Na Přesypu 4 
(s jednou křesťanskou třídou)

Vážení rodiče a milé děti, zveme vás na:
»  Den otevřených dveří 11. dubna 2018 

od 15 do 17 hodin.
»  Zápis na školní rok 2018/19
Termín přijímání žádostí o  přijetí k  před-
školnímu vzdělávání je 9. a 10. května 2018 
vždy od 13 do 17 hodin v ředitelně mateřské 
školy. Potřebné dokumenty a více informací 
naleznete na: www.msnapresypu.cz
Těšíme se na Vás!

Kolektiv MŠ
777 939 002

Klub seniorů zve

»  15. 4.  Vzpomínky na Kobylisy,  
pan Josef Pešata

» 29. 4. Galerie Lapidárium Staré město
» 13. 5. Májová pobožnost
Čas a  místo srazu bude oznámeno včas, 
sledujte prosím ohlášky při nedělních bo-
hoslužbách. Změna vyhrazena. Případný ná-
hradní program bude vždy připraven.

Eva Kuchařová, Anežka Radinová

Poutnické spolčo

Dovolujeme si oznámit všemožným zájem-
cům vznik otevřeného poutnického spole-
čenství. Začínáme v polovině dubna. Puto-
vat se bude jedenkrát za  měsíc v  sobotu. 
Kterou, to se domluvíme. O  termínu první 
pouti budeme informovat prostřednictvím 
vývěsky v kostele. Můžete i psát na: 
aljf@volny.cz 
V plánu jsou návštěvy památných míst, za-
jímavostí, přírodních památek, zkrátka růz-
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ZPRÁVY Z FARNOSTIZPRÁVY Z FARNOSTI

Mamky sobě
Přijďte si ve čtvrtek 3. 5. od 9.30 popoví-
dat do kruhu maminek o  seniorském věku 
a  o  plnosti života ke konci jeho pozemské 
dráhy z hlediska lékařky zabývající se péčí 
o seniory.
Stáří je životní etapa, kterou prožíváme se 
svými bližními a zároveň se blíží i každému 
z nás. Je to období, kdy se musíme vyrovnat 
s  řadou ztrát v  oblasti fyzické, psychické 
i sociální; to však nic neubírá na důležitosti 
člověku samotnému ani těm, kteří ho obklo-
pují. Jsou to roky, v nichž je možné prohlubo-
vat vztahy k druhým lidem, dovršit konečný 
tvar svého života a připravovat se na život 
věčný.
Parkování kočárků od 9.15, 
hlídání dětí zajištěno.

Ludmila Pavlíčková

Alfa-Úterky u Terky

Rádi bychom vás pozvali na  pravidelná 
mládežnická setkávání, která každé úterý 
začínají mší svatou od  18.30. V  dubnu se 
tentokrát zaměříme na praktické prožívání 
doby velikonoční, i s ohledem, jak překoná-
vat přetrvávající naše pády a  slabosti. 10. 
dubna proběhne Velký Úterek na  téma zá-
vislostí s  Petrem Klasnou. O  týden později 
se zaměříme na práci s naším volným časem 
a  jak jej (leckdy) promrháváme. 24. dubna 
nás pak navštíví karmelitán Antonín Marek 
Příkazský s tématem, jak odolávat zlu. První 
dva květnové úterky, i  s ohledem na státní 
svátky budou neformální, půjdeme si zahrát 
fotbal či je jinak produktivně strávit volným 
způsobem. 
Rádi bychom vám všem také popřáli požeh-
nané a krásné prožití velikonoční doby a pří-
pravu na slavnost Seslání Ducha svatého!

Dominik Vachuda

Vzpomínky na Kobylisy 
Pana Josefa Pešaty

Srdečně jste zváni na setkání s naším farní-
kem, pamětníkem a  skautem panem Jose-
fem Pešatou, který bude v neděli 15. dubna 
od 14.00 ve farním sále společně i s dalšími 
účastníky vzpomínat na Kobylisy.

Eva Kuchařová

2 benefiční večery 
s Jiřím Pavlicou, 
Prague Cello Qartet 
a Josefem Vejvodou

Milí přátelé, vážení zájemci o benefice, 
nabízíme vám mimořádnou příležitost zúčast-
nit se živého natáčení pořadu "Jak potkávat 
svět" s panem Jiřím Pavlicou a jeho hosty. Na-
táčení TV NOE proběhne ve dvou dnech ve 20 
hod v Salesiánském divadle v Praze - Kobyli-
sích. 2. května 2018 si popovídáme s netradič-
ním cellovým souborem Prague Cello Quartet 
a 3. května uvítáme jazzového bubeníka, diri-
genta a skladatele pana Josefa Vejvodu, syna 
legendárního Jaromíra Vejvody, který složil 
nejznámější českou polku "Škoda lásky".
Prodej vstupenek probíhá každý všední den 
na  recepci Salesiánského centra (Kobyliské 
nám. 640/11, Praha 8) od 14 - 20 hod. Cena 1 
vstupenky - 250,- Kč. Platba převodem možná. 

Další informace o prodeji a vyzvednutí vstupe-
nek najdete na stránkách Salesiánského stře-
diska mládeže: 
http://www.strediskokobylisy.cz/divadlo/
benefice/
Výtěžek z  obou benefičních představení 
bude věnován na  stavbu bezbariérového 
vstupu pro Salesiánské centrum v  Praze - 
Kobylisích. 

Zakoupením vstupenek pomáháte! Srdečné 
díky všem!
 BBus. Eva Špačková, DiS. 
Salesiánské středisko mládeže - středisko 
volného času, o.p.s. 
Kobyliské nám. 640/11, 182 00 Praha 8 
tel.: 283 029 311, 732 938 172
e-mail: spackova@sdb.cz, 
web: www.strediskokobylisy.cz

POZVÁNKY ODJINUD

Pastorační středisko 
- Centrum pro rodinu

14. dubna – Rozvod a děti
Zveme na  sobotní program Rozvod a  děti 
od 15.00 do 17.00 
(Sv. Vojtěch, Kolejní 4, Praha 6). 

Hosty setkání budou Mons. Aleš Opatrný 
a Mgr. Hana Imlaufová, rodinná psychotera-
peutka. Kromě úvodních přednášek a disku-
se bude příležitost k individuálním rozhovo-
rům. Přihlášky na webu níže. 

http://www.apha.cz/cpr
cpr@apha.cz 

220 181 777
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OHLÉDNUTÍOHLÉDNUTÍ

V polovině března navštívily kostel sv. Tere-
zičky děti čtvrtých a pátých tříd z okolních 
základních škol. Měly příležitost účastnit 
se programu s názvem Velikonoce v kostele 
a seznámit se tak s poselstvím křesťanských 

Velikonoc. Na snímku si děti prohlížejí ve-
likonoční svíci, která po chvíli ozáří svým 
světlem ztemnělou místnost a  připomene 
velikonoční vigilii

Uhříněves zlatá, stříbrná i bronzová
Naši fotbalisté v sobotu 24. února vybojovali 
na turnaji SHM v malé kopané všechny mož-
né kovy ve všech kategoriích.
Týden na to v  sobotu 3. března se konal 
v Uhříněvsi finálový přebor SHM ve flor-
bale, kam postoupili kluci z Kobylis v obou 
kategoriích. Mladší žáci po krásných zápa-

sech vybojovali zlato a  stali se po právu 
mistry republiky.
Naši starší žáci už tak úspěšní nebyli, přesto 
4. místo patří k velkému úspěchu.
Poslední letošní turnaj ve florbale nás bude 
čekat v sobotu 21. dubna v Uhříněvsi.

P. Ladislav Banďouch
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VZÁJEMNÁ POMOCOHLÉDNUTÍ

VZÁJEMNÁ POMOC

Koupíme byt

Mladá rodina se dvěma malými dětmi z far-
nosti hledá ke koupi větší (tří až čtyřpokojo-
vý) byt v okolí Kobylis, ale i jinde po Praze. 
Tel: 731 675 936, email: markalka@seznam.cz

Hledáme pronájem bytu

Dobrý den, hledám pronájem bytu o velikos-
ti 2+1 plně vybaven nejlépe na Praze 8, 9 za 
rozumnou cenu s výtahem. Bližší informace 
ráda sdělím do emailu 

MarieTerezie2@email.cz

Rodina hledá podnájem

Rodina se dvěma dětmi hledá podnájem 
bytu 3+1 v Bohnicích, Čimicích nebo Koby-
lisích od května do konce července kvůli re-
konstrukci. Nekuřáci, bez zvířat. 

Petra Škraňková 734 517 295

Hledám pronájem pokoje

Jsem mladá žena katolického vyznání a hle-
dám pronájem pokoje v  Kobylisích, nebo 
blízkém okolí (také Bohnicích). 
Cena dohodou. 
Moc děkuji za nabídky na:
marie144@post.cz

Telefonní kontakt je možné získat ve farní 
kanceláři u Tomáše Redlicha

Marie

Nabídka sporáku s troubou 
a kuchyňské linky
Jedna farnice nabízí plynový sporák s elek-
trickou troubou. 15 let starý, ale nepoužíva-
ný. Za 2000 Kč. Kuchyňskou linku za odvoz. 
Velmi by jí to pomohlo, kdyby o to měl ně-
kdo do konce dubna zájem. 
Ozvěte se na farnost.

kobylisy@sdb.cz

Florbalový turnaj Dona Boska v Lubné
Od čtvrtka 15. března do soboty 17. března 
jsme se s 57 dětmi, 10 veterány a 10 dospělý-
mi zúčastnili 15. ročníku florbalového turna-
je Dona Boska v Lubné u Litomyšle.
Rekordní počet nadšených dětí v  koby-
liských dresech zaplavil celou halu v Lubné.
Velký dík patří všem ochotným tatínkům, 
kteří na superakci vyrazili s námi.

P. Ladislav Banďouch

Adopce na dálku
Naše farnost podporuje čtyři indické děti prostřednictvím programu 
Adopce na dálku Arcidiecézní charity Praha. Jedna dívka, kterou jsme 
do minulého roku podporovali, účast v projektu ukončila z důvodu 
přestěhování rodiny.
Opět se přiblížil čas, kdy je třeba uhradit 
částku 19 600 Kč, která pokryje školné pro 
tyto čtyři děti na rok 2018/19. Tuto částku 
bychom rádi uhradili z  výnosu darů vlože-

ných do zvláštní pokladničky uprostřed kos-
tela v týdnu od neděle 29. dubna.
Za Vaši štědrost předem děkujeme.

P. Martin Hobza, Iveta a Jakub Fejkovi

Fernandes Prem
*22. 11. 2001
žák 9. třídy Government HPS, 
podporujeme ho od roku 2009

Kolli Vijaya Madavi
*23. 9. 1998
žákyně J.M.J Junior College for Women, 
Kurnool, podporujeme ji od roku 2014
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FOTOREPORTÁŽVZÁJEMNÁ POMOC

Drazí,
…zdraví vás vaše podporované dítě. Co vy, vaše 
zdraví, co příbuzní? Jaké je u vás počasí? Já se 
mám dobře a pilně studuji.
Nejprve bych vám chtěla popřát šťastné Ve-
likonoce. Vánoce jsem oslavila doma s  rodiči 
a  příbuznými. V  našem kostele jsme postavili 
betlém a celý kostel jsme ozdobili světly, barev-
nými papíry a hvězdami. Šli jsme na půlnoční, 
a chválili Ježíška. Ten den má moje sestra Shai-
lu narozeniny, tak jsme měli dort pro celou rodi-
nou, příbuzné i přátele. Nikdy na tyhle Vánoce 
nezapomenu, protože jsem získala osvědčení 
o biblických zkouškách. Mí rodiče měli velkou 
radost, když viděli, že jsem získala 2. cenu.
Moje záliby jsou tanec, zpěv a  televize. Ráda 
bych se stala dobrou učitelkou a  vedla žáky 
správnou cestou. Modlím se za vás, vaši rodi-
nu každý den. Modlete se i vy za mě a za mé 
příbuzné.
Ještě jednou vám přeju šťastné Velikonoce a ať 
vám žehná Vzkříšený Pán.
Vaše milující

Kolli Vijaya Madhavi

Pinto Babita
*16. 11. 2004
žákyně Marthoma English Medium School, 
podporujeme ji od roku 2013

Thomas Kannady Arockia Naveen Raj
*18. 7. 2003
žák St. Xavier's Primary School,
podporujeme ho od roku 2014

Velikonoce 2018
objektivem Vojty Muchy
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SKAUTISKAUTI

Duchna na Pavoučí způsob

Dáme dohromady několik rodin, naložíme do 
auta. Dětí vezmeme o  něco víc než dospělých 
a vyrazíme. Smísíme s 60 až 80 kilogramy jed-
noho duchovního průvodce. Vše uložíme na 
vhodné místo a po 3 dny necháme za občasného 
duchovního popichování odpočinout.
Náš recept na duchovní postní obnovu sestával 
letos z 11 rodin, P. Zdeňka Jančaříka a ubytování 
na zámku ve Štěkni. Tento zámek se může po-
chlubit, kromě jiného, co se dá zjistit na inter-
netu, nejkratším výtahem v Čechách: mezi pou-
hými dvěma „podlažími“ překoná vzdálenost 50 
centimetrů. V  doprovodu matky představené 
Kongregace Anglických panen jsme výtah po-
užili pro vstup do zámku a  transport našich 
zavazadel. Prostory zámku byly obrovské, ale 
již brzy zvídavější povahy objevily transportní 
vozíky, po kterých bylo možné brázdit dlouhé 
chodby, za pekelného rámusu, rychle a  poho-
dlně. S devíti řeholnicemi, které zámek obývají 
a spravují, jsme se potkávali na večerních mších 
v zámecké kapli, a jejich laskavost jsme opláceli 
doprovodem skvělého pavoučího hudebního tě-
lesa. Za výběr místa, které mělo výrazné genius 
loci, patří díky Kláře Kafoňkové.
Prvního dne jsme vyrazili do města Písku, 
abychom si prohlédli nejstarší most v  Česku 
a přešli po něm suchou nohou na druhý břeh, 

což nebylo v jeho historii vždy možné. Nám se 
to tentokrát povedlo a mohli jsme pokračovat 
v pátrání po slavné Putimské bráně. Našli jsme 
ji pod vedením zkušeného průvodce hravě (nic 
z ní nezbylo) a pod okny Fráni Šrámka jsme za-
pěli sborově „Když jsem já šel…“ a spouště foto-
aparátů japonských turistů cvakaly o sto šest. 
Vrcholem všeho se stala návštěva Sladovny, kde 
si kupodivu na své nepřišli milovníci piva, ale 
zejména děti. Kdo zrovna nehledal děti v Mra-
veništi (největší atrakce), mohl popíjet kávu 
v Laboratoři, kde se dala vyrábět mýdla, svíčky 
a další věci. Početný zástup Pavoučků se zúčast-
nil i  interaktivního divadelního představení, 
kde bylo možné se zapojit v bojových scénách 
a podle ohlasů se našim vedlo velice dobře.
V  kraji strakonického dudáka jsme nemohli 
vynechat Strakonice a někteří nevynechali ani 
degustaci Dudáka, neboť naše lehké kroky ved-
ly kolem pivovaru a pokušení bylo veliké. Cestu 
jsme začali pravěkou modlitbou u strakonické-
ho Stonehange, v kruhu kamenů, které se ihned 
staly předmětem zájmu malých i větších horo-
lezců. Podél řeky Otavy, kde zrovna nesvítil ani 
měsíc nad řekou a nefoukal ani stříbrný vítr, do-
šli jsme na strakonický hrad se zvěřincem (na-
ším i místním) a nakrmili ho. Po tři večery nám 
Zdeněk Jančařík dával podněty k  rozšiřování 

duchovních obzorů, ať už se jednalo o  Zdeň-
kem dabovaný retro film s testamenty různých 
inspirativních osobností, pronikání do hlubin 
turínského plátna, nebo o  rabína probodnuté-
ho šídlem bez odpovědi na otázku, zda byl sku-
tečně ďáblem. Až při tomto popisu objevuji, že 
společným tématem bylo rozlišování toho, co je 
pravé, od toho, co je falešné – co je dobro a co 

zlo, a že není jednoduché jedno od druhého roz-
lišit: není to v našich silách. To je ovšem pouze 
osobní výklad a  nikoliv nějaký oficiální, který 
byste na duchovní obnově Pavoučků hledali 
těžko. Kdo se chce přesvědčit, může se přidat 
příští rok. Budeme se těšit!

Zážitky z duchovní obnovy Pavoučků 
zapsali Kostrounovi

Vlčata a Světlušky 
se ani v „Poslanecké sněmovně“ neztratí…
Stane se vám občas, že si pěkně od plic zanadá-
váte na „ty naše politiky“? Myslím si, že od teď 
už by snad měli být všichni spokojení! Jak je to 
možné? Inu, čtěte dál…
V pátek 16. března vyrazila neohrožená skupi-
na dvanácti světlušek a  vlčat (ze skautského 
střediska Radost) na Vysočinu. Společně s ve-
doucími navštívili Havlíčkův Brod a na víkend 
se usídlili ve velké základně místních skautů. 
Tématem naší výpravy byly NOVÉ VOLBY DO 
POSLANECKÉ SNĚMOVNY. Děti rozdělené do 
skupinek-politických stran měly za úkol dosáh-
nout co nejlepšího výsledku. Taková politická 
kampaň netrvá jen jeden den – je toho potřeba 
tolik vymyslet! Každá strana musí mít svůj vlast-
ní název – takže jsme zaznamenali vznik ČESKÉ 
STRANY KOBYLISKÝCH SKAUTŮ (ČSKS), dále 
se objevila FANTASTICKÁ KOŤÁTKA (FS) a pak 
ještě KOŤÁTKA PRO SPRAVEDLNOST (KPS). 
Děti se také zamýšlely nad společným progra-
mem, který bude strana chtít prosadit.
A  pak už nezbylo než vyrazit do ulic a  získat 
minimální počet podpisů voličů potřebných pro 
založení strany. Do rukou volební komise slo-
žené ze skautských vedoucích se dostaly plně 
obsazené archy papírů. Když se dětem povedlo 
shromáždit i  určitý majetek (získaný vyměňo-
váním sirek) – začala přesvědčovací kampaň. 
Ať už to bylo zpívání na Havlíčkově náměstí, za 
které sklidily děti potlesk, či zjišťování něčeho 

z  historie a  současnosti města; postupně čím 
dál tím více lidí získávalo povědomí o  nových 
nadějích pro politickou scénu. Světlušky a  vl-
čata se nezalekly ani doslova sněhové vichřice 
(jež přišla v sobotu kolem 16. hodiny), při které 
hrozilo, že nebudou moci dále pokračovat ve 
svém úkolu. 
Děti pracovaly svědomitě a výsledky se dosta-
vily brzy… Všechno dobře dopadlo a  při závě-
rečném sčítání hlasů dosáhly nové politické 
strany těchto výsledků: Na prvém místě skon-
čila ČSKS, jakožto druhá se umístila KPS a do 
Poslanecké sněmovny se ještě probojovala FS. 
Žádná další strana se již do Poslanecké sněmov-
ny nezvládla probojovat! Myslím si, že v takové 
zemi se nám bude žít už jenom krásně… ☺ 

Anežka Straková
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například katalogizaci knih. Obecně můžu 
říci, že mně škola ukázala krásu jazyka.

Myslíš, že i tato škola byla poznamená-
na tehdejším režimem?
Já jsem to vnímala tak, že část profesorů, prá-
vě literatury, dějin a  podobně, nenašla uplat-
nění na gymnáziích z kádrových důvodů. Tato 
část profesorů byla velmi svobodná a otevře-
ná, kvalitní. Skrze ně jsme se dostali i k infor-
macím, které zřejmě studenti ostatních škol 
neměli. Ta druhá část byla naopak řekněme 
nasazená, aby situaci na  škole monitorovala. 
Bylo snadné rozeznat, kdo je kdo. Zase ale byly 
obě skupiny schopny spolu rozumně vyjít.

Během knihovnické práce se začalo for-
movat Tvoje rozhodnutí stát se sestrou 
salesiánkou?
Vlastně ano. Měla jsem určitou svobodu, 
protože jsem začala pracovat a  zároveň ta 
práce byla výchovná, s  dětmi a  mládeží, 
aniž bych si to vlastně plně uvědomovala. 
Ta touha po práci s dětmi ve mně byla po-
řád a  hledala jsem jak ji naplňovat i  mimo 
práci, ve volném čase. Současně s tím jsem 
intenzivně prožívala to hledání osobního 
vztahu s  Bohem a  prožívání sdílené víry. 
Obojí, práce s dětmi a touha po širším spole-
čenství, mě nasměrovalo na salesiánky, aniž 
bych věděla, že jsou to salesiánky, protože to 

Městečko Kobylisy
Nejsem si jistá, zda jsem Janu Svobodovou, provinční představenou 
sester salesiánek, viděla dřív než u rozhovoru. Jak sama prozrazuje, 
žije sice v Kobylisích, ale zároveň tu často není. Povídalo se s ní mile, 
škoda jen, že nelze zprostředkovat její měkký moravský přízvuk. 
Středokoškolská studia ji rozhodně naučila kultivovanosti projevu.

Odkud pocházíš?
Jsem z  Brna a  mám jednoho brášku. Jako 
malá jsem měla ještě sestřičku, ta ale ze-
mřela krátce po narození. Jinak mám hodně 
rozvětvenou rodinu, bratrance, sestřenice 
a tak. Dětství jsem prožila v širokém rodin-
ném kruhu a ráda na něj vzpomínám.

Je tvoje rodina věřící?
Oba moji rodiče jsou katolíci a vychovávali 
mě ve víře. Zlomový okamžik mého hledání 
osobního vztahu k Bohu nastal v době, kdy 
jsem se připravovala na biřmování. Scháze-
li jsme se v malém společenství mládežníků 
a vedl nás Vojtěch Kodet. Tam jsem začala 
tušit, že krom toho, že pravidelně chodím 
do kostela a pravidelně se modlím, existuje 
i něco jako živý vztah s Bohem. Že Bůh je 
živý a stojí o mě. To pro mě byl úplně nový 
rozměr. Biřmování bylo předělem v  osob-
ním poznání Boha. To jsem ale v odpovědi 
trochu utekla od rodičů k sobě. Oni o mně 
měli nějaké představy, co budu v životě dě-
lat a  já se nakonec stala sestrou salesián-
kou. Dělaly jsme setkání rodičů sester, kte-
ří se potom scházeli už sami. Tato setkání 
byla zase pro moje rodiče zlomovými pro 
objevení dalšího, pro ně nového, osobního 
rozměru víry. V  širším společenství církve 
a ve spiritualitě.

Biřmování bylo, předpokládám, na střed-
ní škole. Kde jsi studovala?
Studovala jsem na  knihovnické škole. 
Od  malička jsem chtěla pracovat s  dětmi. 
Mým docela jasným snem do konce základní 
školy bylo, že budu zdravotní sestrou a budu 
pracovat v jeslích nebo kojeneckém ústavu 
nebo v nemocnici na dětském oddělení. Pro-
stě péče a děti. Protože jsem ale měla ekzém, 
nemohla jsem na zdravotní sestru studovat. 
Hledala jsem proto jinou cestu jak svůj sen 
naplnit. Knihovnická škola spojovala moji 
lásku ke  knihám s  možností práce s  dětmi 
a jejich výchovou k nějakým hodnotám pro-
střednictvím knih. Když jsem školu dostudo-
vala, šla jsem pracovat do knihovny. Byla to 
krásná práce, jiný způsob práce s dětmi, než 
jaký jsem si vysnila. Velmi tvořivá. Chodila 
jsem do škol, od mateřských po vyšší a dě-
lala různé besedy s  dětmi a  knihami. Byla 
to cenná zkušenost, že je dobré se snu ne-
vzdat, pokud se vyskytne nějaká překážka, 
ale hledat jinou cestu jeho naplnění. Možná 
nakonec lepší, než kterou jsem si vysnila.

Co přesně se na knihovnické škole učí?
Studovala jsem ještě v totalitě a tahle škola 
mi hodně otevřela dveře k umění, jazykům, li-
teratuře, práci se slovem, četbě. Taky jsme se 
samozřejmě učili praktické dovednosti jako 
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bylo ještě za totality. Sestry mě začaly zvát 
na setkání „asek“ (holek, které se připravo-
valy na letní chaloupky). Setkávaly jsme se 
každý měsíc společně se dvěma sestrami 
salesiánkami. Mě na  nich velmi oslovovala 
jejich radost. To jsem pořád ještě nevěděla, 
že jsou to salesiánky. Nebyla to radost z ně-
čeho konkrétního, byla to hlubší radost. Je-
jich radost pro mě byla povzbuzením k tomu 
hledat, co za  tou jejich radostí je. Později 
jsem zjistila, že jsou tajné, zasvěcené sestry 
salesiánky. Radost ze života s  Hospodinem 
a z práce s dětmi mě přitáhla k salesiánské 
spiritualitě.

Když jsi zjistila, že sestry jsou salesi-
ánky, začala sis hledat další informace 
o kongregaci?
Já jsem asi moc nehledala informace o his-
torii a konkrétní informace, spíš jsem v sobě 
řešila, zda to, co ony dělají, souzní s  tím, 
co bych chtěla dělat já. Často a opakovaně 
jsem taky pociťovala touhu po  mateřství. 
Než jsem poznala sestry, měla jsem předsta-
vu, že budu mít velký dům a nejmíň dvanáct 
dětí. Řešila jsem v sobě tedy hlavně to, když 
se zřeknu fyzického mateřství, zda budu 
moci žít svoje ženství a mateřství. To pro mě 
bylo na  cestě k  salesiánkám stěžejní téma 
na dlouhou dobu. Vnímala jsem svoji touhu 
po žití s Hospodinem, po práci s dětmi a ra-
dost. Ale moje mateřství bylo dlouhým hle-
dáním a dokud jsem si ho v sobě nevyřešila, 
neudělala jsem konečné rozhodnutí.

Jak dlouhá u tebe byla cesta k tomu, než 
ses stala salesiánkou?
V naší formaci to je tak, že máme jeden rok 
aspirantátu, který se dá prodloužit. To je 
úplně počáteční období. Jeden rok postu-
látu, který se také dá prodloužit. Dva roky 
noviciátu; po  něm se skládají první sliby, 
říká se jim časné a po nich se dá ještě ode-
jít. Kongregace i sestra zkouší, zda je to ono. 

Minimální doba od časných slibů k věčným 
je šest let a dá se prodloužit až na devět. Já 
jsem věčné sliby skládala za deset jedenáct 
let od aspirantátu. Jeden rok jsem prodlou-
žila právě kvůli svému mateřství a  ženství, 
abych se ujistila, že v  zasvěcení se i  tímto 
způsobem můžu darovat.

Objevila se ve  smyslu mateřství a  žen-
ství nějaká pochybnost po věčných sli-
bech?
Ne. Opravdu pro mě bylo stěžejní najít způ-
sob duchovního mateřství a darování života 
dřív, než jsem složila věčné sliby. To jsem 
od sebe nemohla odpárat, nebyla bych to já.

Která všechna salesiánská díla jsi prošla?
Formaci jsem začínala tady v  Kobylisích, 
v  r. 1992. Sestry Netušilovy, kterým patřil 
dům, ve kterém sestry žijí dodnes, do něho 
tenkrát vpustily bandu pěti mladých holek. 
Do té doby tam žily samy, byly tajné salesi-
ánky a v těch devadesátých letech jim bylo 
přes šedesát. Bylo to od  nich velmi odváž-
né a neobvyklé. Prožila jsem tu krásný rok, 
protože všechno tady po  revoluci bylo vel-
mi živé. Postulát a dva roky noviciátu jsem 
trávila v Itálii a po časných slibech jsem se 
vrátila do České republiky a prošla jsem Plz-
ní, Hradcem Králové a  Prahou – Karlínem. 
Kolečko Plzeň, Hradec a Karlín jsem si ještě 
jednou zopakovala a teď jsem třetím rokem 
zpět tady v Kobylisích.

Je ti některé z těch míst, kterými jsi pro-
šla, bližší?
Každé to místo má svoje kouzlo. V  Plzni 
je krásné malé společenství živě věřících, 
velmi osobní vztahy a  velký evangelizační 
rozměr. V Hradci jsem byla nejdéle. Máme 
tam vlastní velký dům, ve kterém žije přes 
padesát holek na internátu. Je tam salesi-
ánský domov mládeže, moc pěkný dům. Je  
krásným místem přijetí, kde člověk může 

jen tak být, právě jako žena doma. Holky 
mají možnost přijít, popovídat si, něco se 
učit. Jsme tam pro ně a čekáme, vytváříme 
jim prostředí domova. Také nabízíme růz-
né aktivity. Karlín mi přirostl k  srdci svojí 
živostí. Jsou tam i  děti v  mateřské školce, 
které mám velmi ráda pro jejich spontán-
nost. Malé děti jsou pro mě přirozeným 
místem setkání se s Bohem, protože jsou ja-
koby průzračné. Krásně se s nimi tvoří, jsou 
schopny se do všeho snadno vžít. V  Karlí-
ně je i  dvouletá škola, dnes už pro holky 
i  kluky, kteří nějakým způsobem neuspěli 
na základní škole nebo potom dál v učilišti. 
Mnoho z  nich je už pošramoceno životem 
a  mnozí byli až nečekaně otevření hledá-
ní Boha. Neměli intelektuální předsudky 
a  byli vyhladovělí po nějakém vztahu. To 
byla nová zkušenost, jak se přiblížit dětem, 
které si již nesou různá zranění. Bylo to se-
tkání s  nepředstavitelnou a  přitom velmi 
blízkou bídou. Tyto děti nejsou schopny 
přetvářky, často jsou tak jednoduché, že to 
prostě neumí. Společně jsme hledaly, jak 
jim v jejich životech pomoci.

A Kobylisy?
Jsem člověk vztahů. Protože moje hlavní 
poslání provinční představené je starost 
o všechny komunity v naší republice, v Litvě 
a kontakt s Římem, jsem tady v Kobylisích 
minimálně a to se vztahy tvoří špatně. Těž-
ko se můžu do pravidelných aktivit zapojo-
vat, někam patřit. Nemám tady v Kobylisích 
žádnou konkrétní práci. Znám tady pár lidí 
z doby, kdy jsem tu začínala. Sice tady jsem, 
ale vlastně zároveň nejsem.

Co obnáší funkce provinční představené?
Stručně řečeno starost o  sestry komunit, 
které do naší provincie spadají. Šest komu-
nit tady v republice a dvě komunity v Litvě. 
Jsem zodpovědná za  chod a  život těchto 
komunit a  zařízení, která v  místech komu-

nit máme. Hledám, kudy díla nasměrovat 
dál. Jsem zodpovědná za personální otázky 
komunit a našich děl. Jsem v kontaktu s Ří-
mem a propojuji světový institut s tím naším 
místním tady. Čím dál tím víc tuto službu 
také vnímám jako možnost přímluvné mod-
litby za  sestry, komunity, díla, protože Pá-
nem nade vším je Hospodin.

Jaká je vaše kobyliská komunita a  jak 
se ti v ní žije?
Dobře. Líbí se mi, že žijeme v malém řado-
vém domku uprostřed lidí. Jedna sestra říká, 
že jsme městečko Kobylisy. Komunita je živá 
a  apoštolská, patří do  Salesiánského cent-
ra a do  farnosti. Přes sestry můžu prožívat 
všechno, co se tu děje. Jsem ráda, že jsme 
kanceláře provincie mohly přestěhovat 
do pronájmu na Čimické ulici a oddělily tak 
život komunity od pracovního prostoru.

Jsou ve vaší komunitě nějaká úskalí?
No jasně že jsou. Je to podobné jako život 
v rodině, ale mezi námi navíc nejsou přiroze-
ná pouta. Muž a žena tvoří přirozený svazek 
a následně rodinu s dětmi. My jsme všechny 
ženy, které vycházíme z  různých prostředí. 
Každá máme nějakou zkušenost, kterou si 
přinášíme. Každá bychom náš domov chtěla 
nějak uspořádat a musíme se na tom všech-
ny domluvit. Máme schopnost věci mezi 
sebou propojovat, ale když je mezi námi 
nějaký konflikt, tak si to potom neseme 
docela dlouho. Není pro nás snadné to jen 
tak opustit. Někdy mezi námi chybí mužský 
prvek, který konflikt zrelativizuje. Neseme 
spolu radosti i  starosti, nemoci. To je milé. 
Společně hledáme, kam nás Hospodin volá. 
Po  25 letech našeho působení v  republice 
přehodnocujeme všechna naše díla. Zhod-
nocujeme, měníme, přidáváme, tvoříme 
nové, zavíráme. Jsme v  době dynamického 
hledání. Je to společný dialog, naslouchání, 
doprovázení modlitbou.
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Ty jsi podřízená někomu v Římě?
Jsem podřízená naší Madre, matce.

To je ale snadné soužití na  vzdálenost 
více než tisíce kilometrů, ne?
Musela jsem si na  to zvyknout. Byla jsem 
ředitelkou komunity a měla jsem tady pro-
vinční představenou, se kterou jsem mohla 
záležitosti sdílet a  konzultovat. Také jsem 
se mohla obracet na ředitelky jiných komu-
nit. To teď nemám. Tahle služba mě mno-
hem víc vede k osobnímu vztahu s Bohem. 
Je v ní mnohem větší samota. Chybí tam to 
sdílení na stejné úrovni. Představenou jsem 
já. Mám ale pěkný vztah s provinční předsta-
venou na Slovensku. Určitě mě tahle služba 
rozvíjí a otevírá něčemu novému.

Můj zdroj mi prozradil, že vyjma knih 
máš ráda také hudbu a tanec a tančila 
jsi biblické tance.
Hraju ráda na  kytaru, už od  střední školy. 
Naše rodina je přirozeně muzikální. Na mojí 
první fotografii z dětství, kterou mám, tan-
cuju. Je mi obecně blízké se vyjadřovat po-
hybem. V  biblických tancích navíc můžu 
vyjadřovat pohybem svůj vztah k  Hospodi-
nu. Tanec je společná modlitba. Pro ženu 
je krásné, když se může vyjádřit tancem. 
V Karlíně se holky, které si už nesou nějaké 
šrámy ze života, připravovaly třeba na ples. 
Neuměly tančit, do tanečních nechodily. Půj-
čily jsme jim šaty. Některé měly i problém se 
svým ženstvím. A pak jsme jim pustily něja-
kou pohádkovou hudbu a pozorovaly jsme, 
jak se v těch holkách probouzí malé princez-

ny. I  ve  školce jsem měla taneční kroužek 
a bylo pěkné vidět, jak i v těch nejmenších 
holčičkách je krása toho, že se může zatočit 
se sukýnkou a projevit se jako krásná prin-
cezna. Tanec k ženě patří.

Chodila ses biblické tance někam učit?
Několikrát jsem byla v  komunitě Blahosla-
venství a  ráda se tam vracím. Měla jsem 
hodně ráda i  taneční, které jsem prochodi-
la se svou první láskou. Tancovat s někým, 
s kým souzníš i  jinak, je krásné. Nechat se 
vést někým, komu věřím. Partnerský tanec 
je pro mě i obrazem duchovního života. Du-
chovní život si představuji jako tanec s Hos-
podinem. Nechávám se vést. Když jsem moc 
v křeči, není to ono.

Na co se v nejbližší době těšíš?
Na  jarní prázdniny! Jednou za měsíc máme 
jako sestry komunitní obnovu, kam si po-
zveme někoho na  zamyšlení se nad Božím 
slovem. Je to půl den, nebo den přípravy 
v  ústraní. Don Bosco tomu říkal příprava 
na dobrou smrt. Protože ale nepatřím do ko-
byliské komunity, musela jsem se naučit toto 
prožívat sama. Jezdívám do  Poličan k  tra-
pistkám. Během jarních prázdnin tam právě 
na dva dny pojedu. Je to tam pro mě místo 
občerstvení. Krásná příroda, ticho, možnost 
se modlit spolu s jejich společenstvím. Na to 
se moc těším!

Děkuji za rozhovor.

Olga Lisáková

Jana Svobodová (nar. 21. 7. 1970), provinční představená Kongregace Dcer Panny Marie 
Pomocnice, FMA - Salesiánek, pochází z Brna, vystudovala Střední knihovnickou školu, poté 
Teologickou fakultu v Praze. Ráda čte, nyní hlavně duchovní literaturu, tančí i jinak muzi-
círuje.

Triebeneklovi z Čimic
Jmenuji se Ondřej Triebenekl, je mi 30 let 
a pracuji jako programátor. Vyrůstal jsem 
ve Starých Bohnicích, pokřtěň jsem byl 
v  kapli sv. Kláry v  Troji a  asi od 13 let se 
společně se sourozenci pohybuji u sv. Tere-
zičky v Kobylisích. Jezdil jsem na salesián-
ské chaloupky jako účastník, navštěvoval 
jsem mládežnické Úterky už od začátků 
s Lukášem Matysem. Kromě velkých Úter-
ků jsem navštěvoval i  diskusní skupinku 
Arché, skupinku liturgického čtení, desko-
vé hry nebo Čtvrtky s  krtky. V  Kobylisích 
jsem prošel přípravou na biřmování a  byl 
biřmován Kájou Herbstem.
Od 16 let jsem se začal zapojovat jako ve-
doucí pro mladší ministranty. S nimi jsme 
jezdili na výlety, víkendové akce, běhali po 
hřišti i zpívali s kytarou. Od roku 2007 jsme 
začali s Petrem Matulou organizovat letní 
ministrantské chaloupky. Od roku 2013 
jsem přešel do týmu Alfy pro mládež a také 
mezi akolyty. Kobyliská farnost je pro mě 
místo, kde jsem vyrůstal, kde můžu potkat 
příbuzné i kamarády, jednoduše místo, kde 
jsem doma. Jsem rád za pestrou nabídku 
aktivit jako duchovní obnovy, víkendové 
výjezdy, farní ples nebo dětský karneval.
Moje žena Helča pochází z  Rousínova od 
Brna, kde byla pokřtěna i biřmována. Zde 
také se sestrami a  kamarádkami tvořila 
skupinku na Tříkrálovou sbírku. Seznámili 
jsme se v roce 2012 díky společné zálibě – 
kanoistice. V Praze studovala restaurování 
textilu na VŠCHT. Do farnosti přišla díky 
Úterkům a  později se zúčastnila Alfy pro 
mládež. Rok po svatbě se nám narodila 
dcera Anežka.
Na farnosti u sv. Terezie se nám nyní nejvíce 
líbí pozitivní přístup k dětem (a tolerance 
jejich občasných výkřiků při bohoslužbě). 
Také jsme rádi, že při větší nespokojenosti 

dětí je možné využít v klidu dětskou míst-
nost. Poslední dva roky jsme se společně 
zapojili do koordinace Tříkrálové sbírky 
v Kobylisích. Děkujeme týmu lidí, kteří jsou 
ochotni se do Tříkrálové sbírky zapojit jako 
vedoucí skupinek a  hlavně všem dětem, 
které obětavě vybíraly příspěvky do sbírky.

Ondřej a Helena 
Triebeneklovi
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V Africe dobře, doma nejlíp 

Díky za modlitby za naše cestovatele Gambiho, Pavla a Richarda. „V Africe už jim bylo hor-
ko“, a proto se v první polovině března vrátili a stihli tak ještě poslední letošní sníh. Můžete 
se jich zeptat, jestli je to potěšilo, nebo naopak vyvolalo stesk po ztracené africké výhni. 
Naši dobrovolníci Anika, Jana a Pavel alias Hugo se mají dobře a dobře dopadlo i setkání 
s tamějšími salesiány. Všichni se na naše úžasné dobrovolníky těší a rádi je tam přivítají. 
Kromě obrovského množství fotek z  Ghany, Keni a  Angoly si naši tři dobrodruzi přivezli 
i poznatky o tom, jak pracují s mládeží jejich afričtí spolubratři, spoustu dojmů z afrických 
slumů a informací o místních lidech a kultuře.
Pokud byste chtěli vědět, co je to fufu a trotro, kde se nachází druhý největší slum na světě 
nebo ve které africké zemi se mluví portugalsky, pak mrkněte na naše stránky. Najdete tam 
celou reportáž a časem i bohatou fotogalerii (nedokonalou fotku náš fotograf Richard Bouda 
nepustí totiž z ruky, a tak jsme stále v očekávání té nádhery). 

Monstrózní biřmování a křtiny v Ekvádoru 

„Minulý týden jsme tu měli dvě velké události. První z nich bylo biřmování a křtiny. To, že tu 
bývají jednou za měsíc hromadné křtiny třeba 50 dětí, mě už nepřekvapuje. Vlastně pořád 
trochu ano. Nechápu, kde se po všech těch týdnech a měsících stále berou nepokřtěné děti. 
K sobotnímu biřmování přistoupilo 90 biřmovanců! 

Druhou událostí byla promoce absolventů střední školy. Vše bylo pečlivě přichystané: od 
zametených prostor, přes barevně vyladěné židle, červené koberce, po kterých přicházeli 
studenti, květinovou výzdobu, až k pozvaným hostům. Pro naše studenty to byla významná 
životní událost, kterou prožívali společně se svými rodinami. A bylo vidět i slzy dojetí i vděč-
nosti…“

Část z dopisu dobrovolnice Marušky Jenišové působící v Ekvádoru.

A co děti, mají se kde mýt?

Dobrovolnice Kamila Dušková nám s radostí píše, že děti z dětského domova v mexické Co-
limě mají krásné nové umývárny a děkuje za finanční dar 30 000 Kč z České republiky. Slav-
nostní otevření nových umýváren se stalo velikou událostí a díky rekonstrukci se zvýšila 
životní úroveň i hygienický standard tamějších dětí. Děkujeme našim dárcům i naší milé 
dobrovolnici Kamile za její snahu a péči o její malé svěřence.

Celý dopis naleznete na stránkách 
adopcenablizko.cz.
Všechny články a další dopisy našich dobro-
volníků naleznete na 
www.adopcenablizko.cz
Jaro bez mráčků i sněhu vám přeje
tým Sadby.

www.sadba.cz, www.adopcenablizko.cz Koupelny PŘED a PO rekonstrukci
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Pravidelné bohoslužby 
neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 eucharistická bohoslužba
 11.00 v kapli sv. Kláry, eucharistická bohoslužba
středy 17.00 eucharistická bohoslužba pro děti
po - so 6.15 ranní chvály
 6.30, 18.30 eucharistická bohoslužba (v úterý večer pro mládež)

Příležitost ke svátosti smíření

Pravidelná možnost ke svátosti smíření je denně půl hodiny před večerní bohoslužbou.

Bohoslužby ve všední dny pravidelně (mimo výjimky) slouží:

Pondělí 6.30 P. Martin Hobza
 18.30 P. František Blaha nebo P. Jan Komárek

Úterý 6.30 P. František Blaha nebo P. Vojtěch Sivek
 18.30 P. Josef Kopecký nebo P. František Blaha

Středa 6.30 P. Pavel Šimůnek
 17.00 P. Ladislav Banďouch nebo P. Martin Hobza – pro děti
 18.30 P. Jan Vývoda 

Čtvrtek 6.30 P. Josef Kopecký 
 18.30 P. Ladislav Banďouch nebo P. Martin Hobza

Pátek 6.30 P. Ladislav Banďouch
 18.30 P. Martin Hobza

Sobota 6.30 P. Josef Kopecký nebo P. Pavel Šimůnek
 18.30 Mše svatá s nedělními texty

Neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 celebranti se nepravidelně střídají

1. Ježíš vzal víno a řekl, že to je jeho
2.  Učedník, který nevěřil,  

že Ježíš vstal z mrtvých
3. Učedník, který Ježíše zradil

4. Učedník, který Ježíše třikrát zapřel
5. Koho viděly ženy v Ježíšově hrobě
6.  Ježíš při poslední večeři přirovnával  

své tělo k

Víš, který svatý slaví svátek 23. dubna?

V ten stejný den slaví svátek i svatý Jiří. Víš, koho porazil?

1.

2.

3.

4.

5.

6.

Stránku dětem připravila Marie Záškodná.



FARNÍ AKTIVITY
sudé po  19.15 Hovory o Bibli s jáhnem Jaroslavem Schrötterem, Emauzy 
každé út  18.30 Alfa – Úterky pro mládež, mše svatá a program ve farním sále 
sudé út  19.20 Diskuse nad texty papeže Františka, Amoris Laetitia, Nazaret
každá st  17.40 Příprava na 1. svaté přijímání, setkání dětí a rodičů, kostel
každý čtvrtek 19.00–19.30 Eucharistická adorace, kostel
1. čt v měsíci  19.30–22.00 Eucharistická adorace noční, kostel
každý pátek 18.00 Růženec za mír, pronásledované křesťany a ty, jimž je svěřena moc
1. pá v měsíci 17.00 Adorace, svátost smíření, večer přijímání pod obojí, kostel 
2. pá v měsíci 19.00-20.00 Rozjímání nedělních textů Písma, Emauzy 
3. pá v měsíci 18.30-20.00 Zastavení s Donem Boskem, mše svatá a program v kostele 
soboty večer  Mše svatá s texty z následující neděle

8.  ne 15.00-18.00 Nedělní sváteční oratoř, prostory Salesiánského střediska mládeže
9.  po 19.20 Večer chval se skupinou Kairos, kostel
9.–11. po-st  Jarní bazar oblečení, farní sál
10. út 9.30 Seminář: Tvůrčí dílna pro rodiče s dětmi - „Život v půdě“ (přihlášky)
11. st 15.00-17.00 Den otevřených dveří v MŠ Na Přesypu
12. čt 18.30  Semináře: Kurz efektivního rodičovství, 7 večerů jednou týdně (přihlášky)
15. ne  Mimořádná sbírka na přestavbu recepce Salesiánského centra
  14.00 Vzpomínky na Kobylisy, setkání s panem Josefem Pešatou, farní sál
  18.00 Setkání pastorační rady farnosti, Jeruzalém
16.  po 19.15 Setkání živého růžence
17.  út 9.30 Seminář: Lucie Muchová, Hračky z filcu (přihlášky)
18.  st 18.30 Seminář: Jak zvládnout pubertu, klubovna U Hrocha (přihlášky)
21.  so 9.00-16.00 Volejbalový turnaj, hřiště Salesiánského střediska mládeže
   Velikonoční florbalový turnaj, Uhříněves
24.  út 9.30 Seminář: Pavla Nesládková, Když mateřství bolí (přihlášky)
29.  ne  Klub seniorů – Galerie Lapidárium Staré město
    Možnost přispět darem v neděli a v týdnu na farní Adopci na dálku, kostel

2. st 20.00  Benefiční večer, Jiří Pavlica a Prague cello quartet, Salesiánské divadlo
3.  čt 9.30  Mamky sobě, Ludmila Pavlíčková, Seniorský věk, plnost života a jeho konec
  20.00 Benefiční večer, Jiří Pavlica a Josef Vejvoda, Salesiánské divadlo
7.  po 19.15 Setkání živého růžence
9.-10. st-čt 13.00-17.00 Zápis do MŠ Na Přesypu
12.  16.00 Svátost smíření pro děti a rodiče před 1. svatým přijímáním, kostel 
13. ne 10.30 Slavnost 1. svatého přijímání dětí, kostel, Den matek
    Klub seniorů - Májová pobožnost
15. út 9.30 Seminář: Zuzana Švrčková: Háčkovaná kytička (přihlášky)
19. so  Výlet rodin s dětmi
22. út 9.30 Seminář: Jindra Norková: Malování na textil (přihlášky)
25. pá  Noc kostelů
26. so  Den Salesiánského centra
29. út 9.30 Seminář: Pavla Koucká: „Nesnažme se o dokonalost“ (přihlášky)

květen

duben


